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Utdragsbestyrkande: 
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Sammanträdesdag 15 februari 2022 
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Ordförande 
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Ann-Christine Eklöf (M), Victor Sund (C), Pia Berggren (DP), Robert Andersson 
(HP), Jan Nordström (S), Victor Emanuel Mazilu (S), Nina Adler (S) 
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Utses att justera Rasmus Lenefors 
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Jelena Drenjanin 
Ordförande 

Rasmus Lenefors 
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 Grundskolenämndens sammanträde den 15 februari 2022 

Övriga närvarande 
Johan Skofteröd, utbildningsdirektör 
Anna-Karin Mäntylä, verksamhetschef 
Therese Branevig, avdelningschef HR och hemkommun 
Maria Rindefors Dufva, avdelningschef ekonomi och lokal 
Elin Lindelöw, verksamhetscontroller 
Maria Klasson, verksamhetscontroller §§ 1-6 
Thomas Mårdh, ekonomikontroller 
Ann-Catrin Andren, ekonomicontroller 
Julia Carlsson, ekonomicontroller 
Jonas Uebel, lokalsamordnare 
Linda Gebauer, lokalsamordnare 
Marie Lundmark Bergström, lokalsamordnare 
Annika Wensing Stjerngren, kostkonsulent §§ 1-5 
Lina Lundberg personalföreträdare lärarnas riksförbund 
Joacim Lindström personalföreträdare lärarförbundet   
Robert Lind It-tekniker §§1-3 
Jenny Valentin, nämndsekreterare 
Gabriella Demirci, nämndsekreterare 
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BEVIS  
om justering av Grundskolenämnden protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Grundskolenämnden har sammanträtt den 15 februari 2022 

Protokollet har justerats den  21 februari 2022 

Anslaget sattes upp den 22 februari 2022 

Anslaget tas ner den 16 mars 2022 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  16 mars 2022 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Registrator, barn- och 
utbildningsförvaltningen, 
Gymnasietorget 1, Huddinge  
 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 

Gabriella Demirci 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Grundskolenämnden 15 februari 2022 § 1   
    
    

 
 
 

Godkännande av föredragningslistan  
 
Grundskolenämndens beslut 
Nämnden fastställer föredragningslistan till dagens sammanträde. 
 

Välkommen 

Ordförande Jelena Drenjanin välkomnar Victor Sund (C) ny ersättare som presenterar 
sig för nämnden. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Grundskolenämnden 15 februari 2022 § 2   
    
    
 

 
 

Ekonomirapport  
 
Grundskolenämndens beslut 
Ekonomicontroller Thomas Mårdh redovisar ekonomirapport per januari 2022 för 
nämnden. 

 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Jelena Drenjanin och ekonomicontroller Thomas Mårdh. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Grundskolenämnden 15 februari 2022 § 3   
    
Diarienummer GSN-2021/912.601    
 

 
 

Återkommande informationspunkt - Redovisning av ekologisk 
hållbarhet i grundskolan  
 
Grundskolenämndens beslut 
Grundskolenämnden har tagit del av redovisning av ekologisk hållbarhet i 
grundskolan. 

 
Sammanfattning 
Under 2021 hade Huddinge kommun i sitt miljöprogram 2017–2021 och 
grundskolenämnden i sin verksamhetsplan mål kring ekologisk hållbarhet.  
Tre områden har följts upp på barn- och utbildningsförvaltningen: 
 
Inköpt mängd kött och charkprodukter av nöt- och fläskkött i förhållande till den 
totala inköpsmängden livsmedel 
Mängd matsvinn 
Inköp av ekologiska livsmedel 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Jelena Drenjanin (M) och Rasmus Lenefors (S),  
 
Protokollsanteckningar 
Rasmus Lenefors (S), Leif Tjärnstig (V) och Louise Rollins (MP) lämnar en 
gemensam bifogad protokollsanteckning till protokollet, GSN Bilaga § 1. 
 
Bilaga   
Protokollsanteckning från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Akten 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Grundskolenämnden 15 februari 2022 § 4   
    
Diarienummer GSN-2021/911.601    
 

 
 

Återkommande informationspunkt - Arbetsplan 2022 för 
grundskolan  
 
Grundskolenämndens beslut 
Grundskolenämnden har tagit del av grundskolans arbets-plan 2022 för 
grundskolenämnden.  

 
Sammanfattning 
Förvaltningen har med utgångspunkt i Verksamhetsplan 2022 för 
grundskolenämnden (GSN-2021/692) utarbetat en arbetsplan för grundskolans 
verksamhet för år 2022, se bilaga Grundskolans arbetsplan 2022. 
  
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Jelena Drenjanin (M), verksamhetscontroller Elin Lindelöw, 
Rasmus Lenefors (S), Christopher Smith (L), utbildningsdirektör Johan Skofteröd, 
Joacim Lindström Lärarförbundet, Victor Mazilu (S) och verksamhetschef Anna-
Karin Mäntylä. 
 
Protokollsanteckningar 
Rasmus Lenefors (S), Leif Tjärnstig (V) och Louise Rollins (MP) lämnar en 
gemensam bifogad protokollsanteckning till protokollet, GSN Bilaga § 2. 
 
Bilaga   
Protokollsanteckning från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Akten 
Barn- och utbildningsförvaltningen 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Grundskolenämnden 15 februari 2022 § 5   
    
    
 

 
 

Information om lokalbehovsprognos för grundskolenämnden
  
 
Grundskolenämndens beslut 
Lokalsamordnarna från barn-och utbildningsförvaltningen presenterar och informerar 
om lokalbehovsprognosen. Nämnden har tagit del av prognosen.  

 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Jelena Drenjanin (M), lokalsamordnare Marie Lundmark 
Bergström, lokalsamordnare Jonas Uebel, Christopher Smith (L), lokalsamordnare 
Linda Gebauer, Victor Mazilu (S), Pia Berggren (DP) och Louise Rollins (MP). 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Grundskolenämnden 15 februari 2022 § 6   
    
    
 

 
 

Information från förvaltningen  
 

Verksamhetscontroller Maria Klasson har en genomgång av förvaltningens 
handläggningsprocess av skolskjutsärende samt grunder för beslut. 

  

Verksamhetschef Anna-Karin Mäntylä informerar om: 

Covidläget 

Siffrorna på sjukskrivningar har sjunkit och i dagsläget ser siffrorna väldigt bra ut. 
Personalen i skolorna har slitit och kämpat, det har varit en tuff period. Därav är detta 
ett glädjande besked.  

Modersmål 

Modersmålsenheten har gjort effektiviseringar och försöker hitta en mer anpassad 
organisation.   

 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Jelena Drenjanin (M), verksamhetscontroller Maria Klasson, 
Louise Rollins (MP), Rasmus Lenefors (S), Victor Mazilu (S), verksamhetschef 
Anna-Karin Mäntylä, Fredrik Fjällström (S). Lärarförbundet Joacim Lindström, Leif 
Tjärnstig (V) och utbildningsdirektör Johan Skofteröd. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Grundskolenämnden 15 februari 2022 § 7   
    
Diarienummer GSN-2021/948.601    
 

 
 

Bokslut och verksamhetsberättelse 2021 för 
grundskolenämnden  
 
Grundskolenämndens beslut 
Nämnden beslutar för egen del 

1. Nämnden godkänner bokslut och verksamhetsberättelse för år 2021 och 
överlämnar ärendet till kommunstyrelsen för avstämning. 

2.Nämnden godkänner förvaltningens förslag till resultatöverföringar och 
omfördelningar för de kommunala skolorna. 

Nämnden begär hos kommunstyrelsen 

3.Nämnden begär hos kommunstyrelsen om resultatöverföring av årets resultat, upp 
till en nivå av eget kapital som motsvarar 3 procent av nettobudgeten, ett överskott på 
5,0 mnkr. 

 
Sammanfattning 
Grundskolenämnden redovisar en positiv avvikelse mot budget för helåret 2021 på 
+27,3 mnkr. Avvikelsen beror på lägre kostnader än budget för utbetalning av 
elevpeng på grund av lägre volymer i grundskola och fritidshem. Elevantalet inom 
grundsärskolan är högre än budget vilket innebär en negativ avvikelse mot budget för 
utbetald elevpeng för grundsärskolan. Nettoeffekten av volymförändringar jämfört 
med budget uppgår till ca +6,0 mnkr Gemensamma kostnader är lägre än budget 
bland annat på grund av lägre kostnader för placeringar i specialskolor. Central 
förvaltning har lägre personalkostnader på grund av effektiviseringar och vakanser. 
Lokalkostnaderna avviker negativt mot budget på grund av ökade kostnader för 
evakueringar i tillfälliga lokaler i samband med ombyggnationer. 
 
De kommunala grundskolorna redovisar en samlad avvikelse mot budget i 
årsbokslutet på +17,6 mnkr. Det positiva resultatet för de kommunala grundskolorna 
beror dels på att några av de skolor som haft större underskott tidigare under hösten 
2021 haft en positivare ekonomisk utveckling samt att en del av de medel som varit 
avsatt centralt och finansierat via det kommunala avdraget ej förbrukats fullt ut, dessa 
överskott har då återförts till skolorna och resultatet för skolorna har därmed 
förbättrats. 
 
Efter resultatöverföring kommer nämnden att ha ett eget kapital 2022 som uppgår till 
57 mnkr, detta motsvarar 3 procent av nämndens nettobudget vilket också är taket för 
vad nämnderna får föra över i eget kapital enligt kommunens ekonomistyrregler.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Grundskolenämnden 15 februari 2022 § 7 forts.   
    
Diarienummer GSN-2021/948.601    
 

 
 

Årets resultat innebär också att alla skolor är ”skuldfria” och merparten av skolorna 
kommer att ha ett eget kapital som motsvarar 4-5 procent av skolornas omsättning. 
Skolornas samlade eget kapital uppgår till 45,8 mnkr. Nämnden har under de tre 
senaste åren redovisat överskott och har därigenom byggt upp ett eget kapital som 
innebär att skolorna står väl rustade ekonomiskt för att möta en framtid med ett 
stramare ekonomiskt utrymme. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Jelena Drenjanin (M), verksamhetscontroller Elin Lindelöw, 
ekonomicontroller Thomas Mårdh och Rasmus Lenefors (S),  
 
Protokollsanteckningar 
Rasmus Lenefors (S), Leif Tjärnstig (V) och Louise Rollins (MP) lämnar en 
gemensam bifogad protokollsanteckning till protokollet, GSN Bilaga § 3.  
 
Bilaga   
Protokollsanteckning från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsen 
Akten 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Grundskolenämnden 15 februari 2022 § 8   
    
Diarienummer GSN-2022/8.601    
 

 
 

Beslut om organisatorisk placering av Rosenhills särskilda 
undervisningsgrupper  
 
Grundskolenämndens beslut 
Grundskolenämnden beslutar i enlighet med förvaltningens förslag. 

 
Sammanfattning 
Förvaltningen föreslår att de kommungemensamma särskilda undervisningsgrupper 
som idag är organiserade inom ramen för en egen enhet, placeras in under 
Vistaskolan. En biträdande rektor kommer ha särskilt ansvar för Rosenhills särskilda 
undervisningsgrupper och ska finnas på plats på Rosenhill. Förslaget innebär att 
enheten organisatoriskt kommer att placeras inom Vistaskolans rektorsområde där det 
övergripande ansvaret för rektorsområdet vilar på Vistaskolans rektor. 
 
I enlighet med vad som anges i grundskolenämndens beslut rörande återremittering 
av ärendet den 7 december framhåller förvaltningen att förslag om placering av 
Rosenhills särskilda undervisningsgrupper under Vistaskolans rektorsområde endast 
är av organisatorisk art. Detta innebär att förslaget inte medför förändringar avseende 
elevernas undervisning i de särskilda undervisningsgrupperna eller kommer att 
påverka kvaliteten i Rosenhills verksamhet. Eleverna i Rosenhills särskilda 
undervisningsgrupper kommer fortsatt att undervisas inom ramen för befintliga 
undervisningsgrupper och vara inskrivna i sin hemskola. Rosenhills verksamhet 
kommer därtill att fortsatt bedrivas i befintliga lokaler där biträdande rektor har 
särskilt ansvar för enheten. 
 
Vidare föreslås att Rosenhills kommungemensamma särskilda undervisningsgrupper 
fr.o.m. den 1 januari 2023 även ska fungera som ett kompetenscenter för personal 
kopplat till elever i behov av särskilt stöd för samtliga grundskolor i Huddinge 
kommun, såväl fristående som kommunala. På detta sätt kan den spetskompetens som 
finns på Rosenhill komma alla elever i Huddinge kommun till del. Detta medför 
dessutom möjligheten till en stabilare finansieringsmodell för Rosenhill och därmed 
större förutsägbarhet och stabilitet. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Jelena Drenjanin (M) och Rasmus Lenefors (S). 
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Sammanträdesdatum Paragraf  

Grundskolenämnden 15 februari 2022 § 8 forts.   
    
Diarienummer GSN-2022/8.601    
 

 
 
Beslutet ska skickas till 
Akten 
Barn- och utbildningsförvaltningen 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Grundskolenämnden 15 februari 2022 § 9   
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Granskningsrapport, dialoger, webbenkät och 
dokumentanalys avseende användning av digitaliseringens 
möjligheter i kommunens verksamheter 
 
Grundskolenämndens beslut 
Förvaltningens tjänsteutlåtande lämnas till grundskolenämnden som svar på skrivelse 
rörande Granskningsrapport, dialoger, webbenkät och dokumentanalys avseende 
användning av digitaliseringen möjligheter i kommunens verksamheter. 

Sammanfattning 
En skrivelse från Huddinge kommunens revisorers revisionsgrupp 2 avseende 
användningen av digitaliseringens möjligheter i kommunens verksamheter, med 
bifogad konsultrapport, har inkommit till kommunens samtliga nämnder för yttrande. 
 
Revisionsgrupp 2 rekommenderar att nämnderna i enlighet med kommunens 
målstruktur bland annat säkerställer att i sina verksamhetsplaner för 2022 
implementerar specifika, mätbara, rimliga och tidsatta mål för digitaliseringsarbetet 
och att deras förvaltningar förses med tillräckliga resurser och kompetens för att i 
enlighet med PM3-modellen driva verksamhetsutveckling i samverkan med 
digitaliseringsenheten inom kommunstyrelsens förvaltning. 
 
För att klara de kommande årens utmaningar behöver kommunsektorn hitta vägar för 
att kunna utföra jobbet på ett effektivare sätt. Det kan bland annat handla om att 
arbeta smartare genom att använda ny teknik för att digitalisera och automatisera 
arbetssätt, vilket framgår av kommunens viktigaste styrdokument, Mål och budget 
2022. Digitaliseringen har därmed en framskjuten plats i Huddinge kommuns 
utvecklingsarbete såväl som i Barn- och utbildningsförvaltningen. 
 
Svaret på rekommendationerna från revisionsgrupp 2 återges mer i detalj under 
rubriken förvaltningens synpunkter i Barn- och utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande till såväl förskolenämnden såsom grundskolenämnden, daterat den 19 
januari 2022. 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Jelena Drenjanin (M). 
 
Beslutet ska skickas till 
Kommunens revisorers revisionsgrupp 2 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Grundskolenämnden 15 februari 2022 § 10   
    
Diarienummer GSN-2022/17.601    
 

 
 

Revidering i delegationsordningen för förskolenämnden och 
grundskolenämnden  
 
Grundskolenämndens beslut 
Grundskolenämnden fastställer förslaget till revidering i delegationsordning som 
framgår i bilaga 1 i ärendet inom förskole- grundskolenämndens gemensamma 
områden A. Allmänna ärenden, E. Grundskoleverksamhet – förskoleklass F. 
Grundskoleverksamhet – grundskola G. Grundskoleverksamhet – 
Fritidshemsverksamhet och annan pedagogisk verksamhet samt H. 
Grundskoleverksamhet – grundsärskola 

Sammanfattning 
Med anledning av en förändring i bemanningen på enheten för hemkommun och 
placering samt på grundskoleavdelningen kommer befattningarna enhetschef samt 
biträdande verksamhetschef från och med den 1 mars inte längre finnas kvar i 
organisationsstrukturen. Befattningen enhetschef på enheten hemkommun och 
placering har för närvarande delegation på 83 punkter i delegationsordningen och 
befattningen biträdande verksamhetschef har delegation på 6 punkter. 
 
 Revideringen av förskolenämndens och grundskolenämndens delegationsordning avser 
enbart att ersätta delegaten enhetschef på enheten för hemkommun och placering med 
avdelningschef för avdelningen HR och hemkommun samt delegaten biträdande 
verksamhetschef för grundskolan med verksamhetschef för grundskolan så att 
delegationsordningen överensstämmer med rådande organisation. I övrigt har inga 
förändringar föreslagits i innehållet i punkterna för delegationsordningen. Förvaltningen 
ser dock ett behov av att under 2022 genomföra en större genomgång även 
innehållsmässigt av punkterna i delegationsordningen.   
 
Delegationsordning för förskolenämnden och grundskolenämnden är ett sammanhållet 
dokument. Områdena Allmänna ärenden, HR-ärenden samt Ekonomiärenden är 
gemensamma för nämnderna och därefter följer nämndernas respektive 
verksamhetsområden. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Jelena Drenjanin (M). 
 
Beslutet ska skickas till 
Akten 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Grundskolenämnden 15 februari 2022 § 11   
    
Diarienummer GSN-2021/526.601    
 

 
 

Ge alla barn och unga i Huddinge möjlighet till en aktiv fritid – 
Inrätta en fritidsbank - motion väckt av Rasmus Lenefors (S), 
Fredrik Fjällström (S), Marzieh Amiri (S), Eeva Laine (S) och 
Göran Hallberg (S)  
 
Grundskolenämndens beslut 
Grundskolenämnden godkänner förvaltningens synpunkter och överlämnar 
tjänsteutlåtandet som nämndens yttrande till kommunstyrelsen. 

Sammanfattning 
I en motion daterad den 7 juni 2021 förslår Rasmus Lenefors (S), Fredrik Fjällström 
(S), Marzieh Amiri (S), Eeva Laine (S) och Göran Hallberg (S) att kultur- och 
fritidsnämnden får i uppdrag att i samverkan med relevanta nämnder och aktörer 
inrätta en fritidsbank i Huddinge kommun. 
 
En fritidsbank är som ett bibliotek fast med sport- och fritidssaker där man kan låna 
utrustning för en aktiv fritid. Syftet med en fritidsbank är att fler ska få möjlighet till 
en aktiv fritid, utan att det kostar pengar. 
Samberedande förvaltningar föreslår att kommunstyrelsen får i uppdrag att i 
samverkan med relevanta nämnder utreda kommunens möjligheter att bistå 
civilsamhället i att erbjuda allmänheten utlåning av sport- och fritidsutrustning. 
Resultatet av utredningen ska återrapporteras till kommunfullmäktige. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Jelena Drenjanin (M) och Rasmus Lenefors (S). 
Protokollsanteckningar 
Rasmus Lenefors (S), Leif Tjärnstig (V) och Louise Rollins (MP) lämnar en 
gemensam bifogad protokollsanteckning till protokollet, GSN Bilaga § 4. 
 
Bilaga   
Protokollsanteckning från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Beslutet ska skickas till 
Akten 
Kommunstyrelsen 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Grundskolenämnden 15 februari 2022 § 12   
    
Diarienummer GSN-2021/904.601    
 

 
 

Samråd om reviderad översiktsplan för Huddinge kommun  
 
Grundskolenämndens beslut 
Nämnden godkänner förvaltningens synpunkter och överlämnar tjänsteutlåtandet som 
nämndens yttrande till Kommunstyrelsen. 

 
Sammanfattning 
Översiktsplanens mål och delmål utgår från globala och nationella mål. Målen visar 
vägen för en hållbar samhällsutveckling. Den reviderade översiktsplanen har sikte på 
år 2050. 
 
Fyra delmål beskrivs; 
 
1)Ett levande och växande Huddinge 
2)Ett Huddinge i samspel med naturen 
3)Ett Huddinge som håller ihop 
4)Ett Huddinge med minskad klimatpåverkan 
 
Översiktsplanen omfattar hela kommunens yta och beskriver hur en långsiktigt 
hållbar utveckling ska uppnås. I översiktsplanen visar kommunen hur bebyggelse, 
naturområden och infrastruktur i hela Huddinge ska utvecklas eller bevaras. 
 
Barn- och utbildningsförvaltningen ser positivt på den utveckling som 
översiktsplanen beskriver. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Jelena Drenjanin (M) och Louise Rollins (MP). 
 
Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsen 
Samhällsbyggnadsavdelningen 
Akten 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
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Diarienummer GSN-2022/18.601    
 

 
 

Detaljplan för Aspen 3 m fl.  
 
Grundskolenämndens beslut 
Nämnden godkänner förvaltningens synpunkter och överlämnar tjänsteutlåtandet som 
nämndens yttrande till kommunstyrelsen. 

 
Sammanfattning 
Kommundelarna Sjödalen-Fullersta utgör ett av kommunens större 
utvecklingsområden. I kommundelen Sjödalen ligger Storängens industriområde som 
utgör en betydande del av utvecklingsområdet. Här kommer en successiv omvandling 
av industriverksamhet till bostäder och service att genomföras. 
 
Detta detaljplaneförslag, Aspen m.fl. (etapp 3) är ett led i omvandlingen av Storängen 
och innehåller en grundskola för cirka 650 elever, en idrottshall, en bollplan för sju 
spelare och en förskola med tio avdelningar. Under delar av skolgården byggs 
magasin för att samla upp vatten vid stora regn. Till detaljplanen hör också ett 
naturområde som utgör en grön koppling mellan sjön Trehörningen och Storängens 
blivande stadsdel. Området har vissa artvärden och påtagligt biotopvärde med värden 
för biologisk mångfald och kommer att tillgängliggöras som bostadsnära natur. 
 
Skolan kommer placeras i detaljplanens västra del strax söder om ett par 
seniorbostäder som ligger på andra sidan Apelvägen. Skolan kommer att vara en 
viktig målpunkt och placeras längs med Sjödalsvägen för att bidra med en stadslik 
karaktär. Den är den enskilt största verksamheten och har en central roll i stadsdelen. 
Som skolan ”mitt i byn” möter den bebyggelsen i korsningen 
Centralvägen/Sjödalsvägen med ett entrétorg där huvudentrén är förlagd. Enligt 
förslaget uppförs skolbyggnaden i två till fyra våningar. 
  
Detaljplanen är ute på samråd vilket innebär att det är första instansen där man kan 
lämna synpunkter. I nästa steg, granskningsfasen, kommer det att ges nya möjligheter 
att inkomma med synpunkter på det uppdaterade planförslaget. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Jelena Drenjanin (M), Louise Rollins (MP), lokalsamordnare 
Marie Lundmark Bergström, lokalsamordnare Jonas Uebel och Christopher Smith 
(L). 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Grundskolenämnden 15 februari 2022 § 13 forts.   
    
Diarienummer GSN-2022/18.601    
 

 
 

Protokollsanteckningar 
Leif Tjärnstig (V) och Louise Rollins (MP) lämnar en gemensam bifogad 
protokollsanteckning till protokollet, GSN Bilaga § 5. 
 
Christopher Smith (L) lämnar en bifogad protokollsanteckning till protokollet,  
GSN Bilaga § 6. 
 
 
Bilagor 
Protokollsanteckning från Vänsterpartiet och Miljöpartiet. 
Protokollsanteckning från Liberalerna  
 
Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsen 
Samhällsbyggnadsavdelningen 
Akten 

  



 

GRUNDSKOLENÄMNDEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  20 (29) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Grundskolenämnden 15 februari 2022 § 14   
    
Diarienummer GSN-2022/23.601    
 

 
 

Detaljplan för Vårby udde-etapp 1  
 
Grundskolenämndens beslut 
Nämnden godkänner förvaltningens synpunkter och överlämnar tjänsteutlåtandet som 
nämndens yttrande till kommunstyrelsen. 

 
Sammanfattning 
Planområdet ligger mellan Vårby gård och Vårby Haga i ett område som fått namnet 
Vårby Udde och innehåller de fastigheter där Spendrups länge haft sin 
bryggeriverksamhet. Då Spendrups flyttat sin verksamhet så är många av lokalerna på 
platsen ej längre i bruk. En detaljplan tas därför fram för att utreda möjligheterna för 
en ny stadsdel i ett vattennära läge vid Mälaren. 
 
Detaljplanen syftar till att skapa möjligheter att bygga en ny funktionsblandad 
stadsdel med cirka 2 000 nya bostadslägenheter, handel, hotell, service och kontor i 
Vårby. Boendeformen kommer att bli en blandning mellan bostadsrätter och 
hyresrätter. Detaljplanen möjliggör även uppförandet av fyra förskolor, en F-9 
grundskola för cirka 600 elever samt vård- och omsorgsboende med 80 platser för att 
skapa en blandad och integrerad stadsdel som man kan bo i, arbeta och besöka. 
Vidare syftar detaljplanen till att skapa nya mötesplatser i form av torg, parker, en ny 
gatustruktur inom området och möjliggöra en delvis ny sträckning av Vårby allé. I 
den norra delen av planområdet ligger det populära Vårbybadet i anslutning till Vårby 
herrgårdspark. Ambitionen är att förlänga detta parkstråk till en strandpromenad runt 
udden och detaljplanen ska undersöka möjligheten att tillgängliggöra vattnet och 
båthamnen för allmänheten. 
   
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Jelena Drenjanin (M) och Rasmus Lenefors (S). 
 
Protokollsanteckningar 
Rasmus Lenefors (S), Leif Tjärnstig (V) och Louise Rollins (MP) lämnar en 
gemensam bifogad protokollsanteckning till protokollet, GSN Bilaga § 7. 
 
Bilaga   
Protokollsanteckning från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet. 
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Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsen 
Samhällsbyggnadsavdelningen 
Akten 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Grundskolenämnden 15 februari 2022 § 15   
    
Diarienummer GSN-2021/864.601    
 

 
 

Detaljplan för Österhagen (del av Länna 4:7, 4:9, 4;168 m.fl.)  
 
Grundskolenämndens beslut 
Nämnden godkänner förvaltningens synpunkter och överlämnar tjänsteutlåtandet som 
nämndens yttrande till Kommunstyrelsen.  

 
Sammanfattning 
Grundskolenämnden har svarat på tidigare remiss gällande detaljplan för Österhagen 
2018. 
 
Detaljplanen syftar till att inom Österhagen möjliggöra för cirka 570 bostäder, ett nytt 
vård- och omsorgsboende, en förskola, handel och service samt nya gator och gång- 
och cykelstråk. Ny detaljplan syftar till att möjliggöra sanering av deponin för att 
komma till rätta med de miljöskador som den orsakar i närområdet och för sjön 
Drevviken. Detaljplanen syftar också till att med nya rekreationsstråk tillgängliggöra 
befintlig naturmark och länka samman Skogås och Länna. 
 
Planområdet ligger i Länna/Skogås, väster om järnvägen och cirka 1 km söder om 
centrala Skogås. Planområdet är cirka 21 hektar stort. 
 
Planområdet har utökats efter samrådet för att omfatta anslutningen till Gamla 
Nynäsvägen. Grönområdet vilket huvudsakligen inte bebyggs ingår också för att 
skydda rekreationsvärdet och planera för en hållbar dagvattenhantering. 
 
Projektet kan bidra med cirka 570 nya bostäder i blandad bebyggelse samtidigt som 
förutsättningar ges att sanera deponiområdet. Bland de 570 bostäderna utgörs cirka 60 
av dessa av lägenheter i ett vård- och omsorgsboende och 6 lägenheter som LSS-
bostäder. Utöver bostäder och vård- och omsorgsboende möjliggörs en förskola med 
cirka 100 platser. 
 
Tillskott av grundskolor ingår inte i detaljplanen men påverkar främst Sjötorpsskolan 
som ligger närmst. Förvaltningen ser positivt på åtgärder som leder till en god 
samhällsbyggnad men menar att det är viktigt att i byggnation av ett nytt område att 
ha barnens behov i åtanke. Barnen behöver säkra skolvägar, möjlighet att röra sig och 
leka på inspirerande lekplatser och i säkra miljöer. 
 
Förvaltningens behov av elevplatser täcks av de kommunala skolorna i Östra 
Huddinge samt Internationella Engelska Skolan i Länna. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Grundskolenämnden 15 februari 2022 § 15 forts.   
    
Diarienummer GSN-2021/864.601    
 

 
 

 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Jelena Drenjanin (M). 
 
Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsen 
Akten 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Grundskolenämnden 15 februari 2022 § 16   
    
Diarienummer GSN-2021/820.252    
 

 
 

Verksamhetsanpassning av Vistaskolans hemkunskapssal  
 
Grundskolenämndens beslut 
Nämnden godkänner förvaltningens förslag om att verksamhetsanpassa Vistaskolans 
hemkunskapssal. 

 
Sammanfattning 
Vistaskolan har under åren utökat sin verksamhet från två till tre paralleller vilket gör 
att hemkunskapssalen blivit för liten för behovet som nu finns. Genom att 
verksamhetsanpassa lokalen kommer ett utökat antal arbetsstationer möjliggöra att 
fler elever kan delta på ett mer aktivt sätt. Anpassningarna syftar också till att 
arbetsflödet i lokalen underlättas. 
 
Verksamhetsanpassningen kommer effektivisera ytorna i hemkunskapssalen, utöka 
arbetsstationer och ventilationen anpassas utifrån de nya förutsättningarna. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Jelena Drenjanin (M). 
 
Beslutet ska skickas till 
Akten 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Grundskolenämnden 15 februari 2022 § 17   
    
    
 

 
 

Redovisning av delegationsbeslut   
 
Grundskolenämndens beslut 
Nämnden har tagit del av redovisning av delegationsbeslut. 

 

 
PUNKT 

 
ÄRENDEGRUPP 

 
BESLUTANDE 

 
NUMMER 

A Allmänna ärenden   

A 2 Beslut i ärenden som är så brådskande 
att nämndens beslut inte kan avvaktas 

Nämndens ordförande 
eller vid dennes 
frånvaro nämndens 
vice ordförande 

GSN-2022/25 
GSN-2022/28 
GSN-2022/36 
GSN-2022/43 
GSN-2022/49 
GSN-2022/58 

B HR-äreden inom förskole-
nämnden och grundskole-
nämndens verksamhetsområde 

  

B 3 Förordnande av vikarie för biträdande 
utbildningsdirektör, avdelningschef 
och verksamhetschef 

Utbildningsdirektör GSN-2021/115 
GSN-2021/227 
GSN-2021/700 
GSN-2021/928 
GSN-2022/35 

E Grundskoleverksamhet – 
Förskoleklass 

  

E 8 Beslut att anordna och bevilja 
skolskjuts 

Utredare med ansvar 
för skolskjuts 

2021/01572 
2021/01584 
2021/01587 
2021/01588 
2022/00020 

 

F Grundskoleverksamhet – 
Grundskola 

  

F 1 Beslut om att ett barn inte 
omfattas av skolplikt vid varaktig 
utlandsvistelse 

Enhetschef 
hemkommun och 
placering 

GSN-2021/631 
GSN-2022/1 

F 8.1 Yttrande vid överklagande av F 8 Enhetschef 
hemkommun och 
placering 

GSN-2021/632 
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F 9 Beslut att anordna och bevilja 
skolskjuts 

Utredare med ansvar 
för skolskjuts 

2021/01508  
2021/01512  
2021/01536  
2021/01542  
2021/01544-  
2021/01547  
2021/01549 - 
2021/01567  
2021/01569  
2021/01573  
2021/01574  
2021/01576  
2021/01577  
2021/01578  
2021/01581  
2021/01585  
2021/01586  
2021/01590  
2021/01591  
2022/00003-  
2022/00007 
2022/00009 - 
2022/00013 
2022/00015 - 
2022/00023  
2022/00026  
2022/00027  
2022/00029 - 
2022/00037 
2022/00039- 
2022/00049 
2022/00051 

    

F 9.1 Yttrande vid överklagande av F 9 Enhetschef 
hemkommun och 
placering 

GSN-2021/973 

F 10.1 Beslut om att frångå 
vårdnadshavares önskemål om 
placering vid en grundskoleenhet, 
med hänvisning till att den 
önskade placeringen skulle 
medföra organisatoriska eller 
ekonomiska svårigheter för 
kommunen eller det är nödvändigt 
med hänsyn till övriga elevers 
trygghet och studiero 

Enhetschef 
hemkommun och 
placering 

GSN-2021/974 
GSN-2021/975 
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F 16 Beslut om tilläggsbelopp för elev 
med omfattande behov av särskilt 
stöd i grundskola i enskild 
verksamhet 

Enhetschef 
hemkommun och 
placering 

GSN-2021/891 
GSN-2021/892 
GSN-2021/947 

F 17 Beslut om interkommunal 
ersättning för elev som går i en 
annan kommuns grundskola 

Enhetschef 
hemkommun och 
placering 

GSN-2021/909 

H Grundskoleverksamhet - grund-
särskola 

 
 

 

H 2 Beslut om mottagande av barn i 
grundsärskolan 

Enhetschef 
hemkommun och 
placering 

GSN-2021/884 
GSN-2021/894 
GSN-2021/895 
GSN-2021/955 

H 12 Beslut om skolskjuts för elever 
mottagna i grundsärskolan 

Enhetschef 
hemkommun och 
placering 

2021/01510 
2021/01571 
2021/01575 
2021/01576 
2021/01579 
2021/01583 
2021/01589 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Grundskolenämnden 15 februari 2022 § 18   
    
Diarienummer GSN-2021/878.601    
 

 
 

Delgivningar till nämnd februari 2022  
 
Kultur- och fritidsnämndens beslut den 9 november 
§ 104 Simhallsstrukturprogram för Huddinge kommun 
 
Kommunfullmäktiges beslut den 8 november 
§ 8 Mål och budget 2022 och planeringsramar för 2023–2024 för Huddinge kommun 
 
Kommunstyrelsens beslut den 1 december  
§ 17 Revidering av Översiktsplan 2030 
§ 19 Simhallsstrukturprogram för Huddinge kommun 
 
Kommunrevisor Klas Hamrin 10 december 2021, för kännedom 
Kommunens arbete för att uppnå målet att kommunen ska vara en attraktiv arbetsgivare 
 

Trygghets- och delaktighetsberedningens beslut den 9 december 2021 
§ 7 Verksamhetsplan för trygghets- och delaktighetsberedningen 2022 
 

Kommunfullmäktiges beslut den 13 december 2021 
§ 13 Utvecklingsplan för centrala Huddinge, kommundelarna Sjödalen och Fullersta – 
beslut om godkännande 
§ 16 Nytt idrottspolitiskt program 
§ 17 Revidering av regler för kommunal och fristående skolbarnomsorg – HKF 6320 
§ 19 Revidering av riktlinjer för Huddingeförslag 
§ 20 Kommunalråds ansvarsområde 
§ 22 Befrielse från förtroendeuppdrag 
§ 23 Val, fyllnadsval och fyllnadsnomineringar 
§ 25 Minska lärarnas dokumentationsbörda – svar på motion väckt av Nujin Alacabek 
(V) och Olov Hamilton (V) 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Grundskolenämnden 15 februari 2022 § 19   
    
    
 

 
 

Övriga frågor  
 

Inga övriga frågor anmälda vid dagens sammanträde 
 

Tack 

Ordföranden tackar verksamhetschef Anna-Karin Mäntylä och ekonomicontroller 
Thomas Mårdh eftersom det är deras sista nämndsammanträde. Nämnden önskar 
båda två all lycka i framtiden och tackar för ett fantastiskt arbete.  
 

 



 
 
Huddinge kommun 
Grundskolenämnden 
2022-02-15 
 

Protokollsanteckning 
 

Ärende 3: Återkommande informationspunkt – 
Redovisning av ekologisk hållbarhet i grundskolan 
 
Kött är ett av de livsmedel som ger störst klimatpåverkan. Det handlar både om 
resurs- och markanvändning och om biprodukter. En tredjedel av världens 
användbara jordyta nyttjas idag för köttproduktion och det krävs ca 15 000 liter 
vatten för att producera ett kilo kött. När de idisslande djuren som används i 
köttproduktionen växer upp skapar de också stora utsläpp av växthusgaser. Att 
minska köttkonsumtionen är därför en både bra och nödvändig klimatpolitik1.  
 
Att äta mindre kött är också viktigt för hälsan. Det finns flera studier som pekar 
på att en konsumtion av kött innebär hälsorisker. Sedan några år tillbaka klassar 
Världshälsoorganisationen (WHO) processat kött som cancerframkallande för 
människor2.  

Måltiderna i Huddinges skolor ska ge eleverna den energi och näring de behöver 
för att växa, utvecklas och orka koncentrera sig och lära under skoldagen. 
Livsmedelsverket har konstaterat att skollunchen är viktig för elevernas kognitiva 
prestationsförmåga. Skollunchen kan också påverka såväl negativa som positiva 
känslor hos eleverna, beroende på om det är näringsriktig eller undermålig kost. 
Livsmedelsverkets kostråd för näringsriktiga och hälsosamma skolmåltider är 
bl.a. mer grönsaker, frukt och nötter och mindre rött kött och chark3.  
 
Av ovanstående skäl är det bra att grundskolenämnden arbetar för att Huddinges 
skolor ska minska andelen av de köttslag som har störst klimatpåverkan. Likaså 
att vi ska verka för att minska matsvinnet och öka andelen ekologiska produkter. 
Ett medvetet fokus på att öka andelen närproducerade livsmedel skulle 
ytterligare minska skolmåltidernas klimatavtryck.  

 
1 Våra matvanor viktiga för mindre klimatpåverkan – Naturvardsverket.se 
2 Cancer: Carcinogenicity of the consumption of red meat and processed meat – WHO.int 
3 Lunch och lärande – skollunchens betydelse för elevernas prestation och situation i klassrummet  



Det är därför positivt att andelen nöt- och fläskkött av totala mängden inköpta 
livsmedel i Huddinge kommun minskade under 2021. Från grundskolenämndens 
perspektiv hade det dock varit välkommet att få en sammanställning över 
grundskolans inköp, för att kunna se åt vilket håll utvecklingen går inom vårt 
ansvarsområde. Detta är särskilt viktigt eftersom antalet inköp före pandemin 
skiljer sig från tiden under pandemin.  

Det är bra att matsvinnet i Huddinges grundskolor minskar, efter en ökning 
under 2020.  

Beträffande andelen ekologiska livsmedel i Huddinges skolor har utvecklingen 
varit negativ under flera år och den trenden fortsätter. Att arbetet för ekologisk 
hållbarhet i kommunens största förvaltning går åt fel håll är problematiskt. Om vi 
som nämnd menar allvar med att uppnå de angivna målen behöver vi både få en 
fördjupad analys presenterad för oss såväl som de tänkta åtgärderna för att 
vända utvecklingen.   
 
För Socialdemokraterna För Vänsterpartiet För Miljöpartiet 
 
 
 
Rasmus Lenefors Leif Tjärnstig  Louise Rollins 

 



 

 

 
 
Huddinge kommun 
Grundskolenämnden 
2022-02-15 
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Ärende 3: Återkommande informationspunkt – Arbetsplan 
2022 för grundskolan 

 
Huddinge är på många sätt en bra kommun att bo och leva i. Samtidigt präglas 
kommunen av ojämlikhet och stora utmaningar i välfärden som är ett resultat av 
underfinansiering under flera år. I våra partiers respektive budgetförslag för 2022 
prioriterade vi därför att satsa på de verksamheter där behoven är som störst. 
Ett av dessa områden är grundskolan.  
 
Den moderatledda koalitionens skattesänkning på 30 öre motsvarar nästan 90 
miljoner kr. I en situation där Huddinges lärartäthet tillhör den lägsta i landet, 
sjukfrånvaron bland personalen är hög, och en minskad andel elever klarar 
kunskapskraven, anser vi att det är resurser som istället borde gå till att anställa 
fler lärare och öka kvaliteten i Huddinges skolor. Det var dock koalitionens 
budgetförslag som klubbades av kommunfullmäktige. 
 
Arbetsplanen för grundskolan formulerar hur önskade resultat i 
verksamhetsplanen ska uppnås, en verksamhetsplan som i sin tur utgår från 
koalitionens mål och budget för kommunen. Våra respektive partier hade således 
haft andra prioriteringar i en arbetsplan för grundskolan, med den självklara 
utgångspunkten att varje skattekrona ska användas så effektivt som möjligt.  
 
Vi välkomnar dock flera aktiviteter som står med i arbetsplanen. Däribland att 
verka för kostnadseffektiva och flexibla lokaler som bidrar till högre grad av 
samutnyttjande, att förenkla administrationen och främja möjligheterna till 
kontinuerlig kompetensförsörjning, och att vara en attraktiv arbetsgivare. Likaså 
är det positivt att det är prioriterat att sjukfrånvaron ska minska, att ledarskapet 
ska stärkas och att arbetet kring hållbar utveckling ska förbättras. Viktigast av allt 
är dock insatserna som syftar till att alla elever ska nå kunskapskraven.  
 
Arbetsplanen har även mål som lyfter behovet av att undervisningen sker av 
behörig personal. Såsom nuvarande mål är formulerade möjliggörs inte en insyn i 



hur stor del av undervisningen i ett specifikt ämne genomförs av legitimerade 
lärare. Samma gäller för elevernas kunskapskrav där det är svårt att följa upp i 
vilka specifika ämnen en elev uppnår kunskapskraven. 
 
Det är viktigt att ämnesspecifika indikatorer på ämnesnivå existerar för att följa 
upp behörig undervisning samt uppnådda kunskapskrav på ämnesnivå men 
också för att se eventuella samband mellan obehörig undervisning och elevernas 
kunskapskrav i förhållande till varje ämne. 
 
Avslutningsvis är det känt att vi inte står bakom kommunfullmäktiges beslut om 
att hälften av alla nytillkomna skolor ska byggas och drivas i privat regi. Vi menar 
att kommunen därigenom förlorar rådighet över att kunna tillgodose behovet av 
skolplatser i kommunen och att uppfylla vårt lagstadgade krav att erbjuda varje 
elev i kommunen en skolplats. Att öka antalet fristående grundskolor för att nå 
ett specifikt siffermål är därför inte en prioritering vi ställer oss bakom.  
 
I övrigt hänvisar vi till våra synpunkter som framfördes i en protokollsanteckning 
till grundskolenämndens verksamhetsplan 7 december 2021.  
 
För Socialdemokraterna För Vänsterpartiet För Miljöpartiet 
 
 
 
Rasmus Lenefors Leif Tjärnstig  Louise Rollins 
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Ärende 7: Bokslut och verksamhetsberättelse 2021 för 
grundskolenämnden 
 
Coronapandemin slog hårt mot samhället även under 2021. Vi har alla, enskilda 
människor såväl som samhällsviktiga verksamheter, behövt vidta åtgärder för att 
minska smittspridningen, skydda riskgrupper och i förlängningen rädda liv.  
 
Under dessa svåra förhållanden har personalen i Huddinges skolor och 
tjänstepersoner inom kommunens barn- och utbildningsförvaltning utfört ett 
ovärderligt arbete. Både för att våra barn och unga ska kunna fortsätta gå i 
skolan och ta del av undervisning och social gemenskap, men därigenom också 
att möjliggöra för läkare, sjuksköterskor och räddningspersonal att kunna gå till 
jobbet.  
 
När vi med grundskolenämndens bokslut och verksamhetsberättelse för 2021 
summerar det gångna året för Huddinges skolor vill vi börja med att uttrycka vår 
tacksamhet för detta. 
 
Det är positivt att det har skett en fortsatt ökning av meritvärdena för årskurs 9. 
Det är också glädjande att både flickornas och pojkarnas meritvärden är höga, då 
vi ofta ser en påtaglig skillnad mellan könen.  
 
Det är dock bekymmersamt att det inom ramen för nämndens viktigaste mål om 
förbättrade kunskapsresultat framgår att andelen i årskurs 9 som har uppnått 
kunskapskraven i alla ämnen fortsätter att minska. Det är också ett av flera 
exempel där man kan ifrågasätta verksamhetsberättelsens beskrivning av 
måluppfyllelsen. I det här fallet anges måluppfyllelsen som i hög grad uppfylld 
trots att fler elever har försämrade kunskapsresultat och att skillnaderna mellan 
eleverna som klarar respektive inte klarar kunskapskraven ökar.  
 
I skolan läggs grunden för resten av våra liv. Att vända utvecklingen med en 
minskande andel som klarar kunskapskraven måste därför vara en överordnad 
fråga för nämnden att arbeta med. Vi vill att Huddinge ska ha en jämlik skola som 



präglas av höga kunskapsresultat där ingen elev hålls tillbaka och ingen lämnas 
efter.  
 
I bokslut och verksamhetsberättelsen bedöms också måluppfyllelsen för 
nämndmålet att sjukfrånvaron ska minska i hög grad vara uppfyllt. Detta 
eftersom sjukfrånvaron var lägre 2021 än 2020. Men att jämföra med 2020 – ett 
exceptionellt år då coronapandemin slog till och samhället inte hade något 
vaccin – ger sannolikt en otillräcklig bild. Vi menar att vi fortsatt bör vara 
försiktiga med slutsatser om att vi har en reellt positiv utveckling gällande 
sjukfrånvaron givet att både korttidsjukfrånvaron och den totala sjukfrånvaron 
var på en högre nivå 2021 än 2019, före pandemin. 
 
Avslutningsvis är det en självklarhet för oss att varje skattekrona ska användas så 
effektivt som möjligt. Att vi har en god ekonomisk hushållning är grundläggande 
för all verksamhet i kommunen.  
 
Vi menar dock att förutsättningarna för att uppnå detta inte är tillräckliga. Den 
moderatledda koalitionen har under många år valt att inte räkna upp 
grundskolenämndens budget i förhållande till löner och priser. Konsekvensen blir 
att rektorer och personal har tvingats skära ner och spara in för att hålla budget. 
Att det positiva resultat som kommunen kan göra för 2021 – på grund av de 
stora satsningarna på välfärden från regeringen och samarbetspartierna – går till 
att sänka skatten istället för att höja lärartätheten ordentligt och stärka 
kvaliteten i Huddinges skolor är beklagligt.    
 

För Socialdemokraterna För Vänsterpartiet För Miljöpartiet 
 
 
 
Rasmus Lenefors Leif Tjärnstig  Louise Rollins 
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Ärende 11: Ge alla barn och unga i Huddinge möjlighet till en 
aktiv fritid – Inrätta en fritidsbank – motion väckt av Rasmus 
Lenefors (S), Fredrik Fjällström (S), Marzieh Amiri (S), Eeva 
Laine (S) och Göran Hallberg (S) 

 
Att inrätta en fritidsbank i Huddinge skulle innebära en konkret reform för att ge 
alla Huddingebor, oavsett ens ekonomiska förhållanden och var i kommunen 
man bor, möjlighet till en mer aktiv fritid. 
 
Genom en fritidsbank skulle vi skapa bättre förutsättningar för en skolidrott där 

alla elever kan delta såväl som att underlätta för temadagar och friluftsdagar. Vi 
skulle också ge fler Huddingebor möjlighet att ta del av kommunens många och 
fina friluftsområden på t.ex. skidor eller skridskor.  
 
Vi välkomnar därför det positiva utlåtandet som förvaltningen ger till motionen. 
Det vore bra, som samberedande förvaltningar föreslår, att kommunstyrelsen får 
i uppdrag att i samverkan med relevanta nämnder utreda och presentera ett 
förslag på hur en fritidsbank kan inrättas i Huddinge.  
 
Däremot vore det olyckligt om den utredningen endast undersökte möjligheten 
att bistå civilsamhället i att erbjuda allmänheten utlåning av sport- och 
fritidsutrustning. Vi ser gärna en samverkan med civilsamhället i den här frågan. 

Men att inte kommunen skulle ha rollen som huvudman framstår som 
orealistiskt givet att civilsamhällets möjligheter att driva en fritidsbank i 
Huddinge undersöktes bara häromåret, utan konkreta resultat. Så om det finns 
en bred enighet om att det vore positivt att inrätta en fritidsbank i Huddinge bör 
även alternativet med kommunen som huvudman utredas. 
 
För Socialdemokraterna För Vänsterpartiet För Miljöpartiet 
 
 
Rasmus Lenefors Leif Tjärnstig  Louise Rollins 



 
 

 

Grundskolenämnden 20220215 

 

Protokollsanteckning 

 

Ärende 13 Detaljplan för Aspen 3 m fl 

Huddinge kommun ska givetvis erbjuda elever och förskolebarn utemiljöer som inspirerar till 
rörelse och lek. Ett av de mest populära om inte det mest populära inslaget under rasterna är fotboll.  
På fotbollsplanen finns alla möjligheter att ta ut löpsteget. 

 

Därför finner Liberalerna det minst sagt märkligt att fotbollsplaner inte kan räknas in i skol- och 
förskolegårdens friyta bara för att det under vissa tider under dagen förekommer schemalagda 
idrottslektioner på planen. Utslaget över läsår så kommer majoriteten av idrottslektionerna inte att 
tillbringas på den eventuella fotbollsplanen. 

 

Om det inte finns en fotbollsplan i anslutning till skolgården så kommer det ändå att sparkas boll på 
skolgården men under sämre förutsättningar. Troligen kommer det också att begränsa utrymmet för 
de barn som inte är intresserade av att jaga en boll på rasten. 

 

I Huddinge som i så många andra kranskommuner är fotbollsplaner en bristvara vilket hämmar 
både föreningsliv och spontanidrottandet. Huddinge kommun har nyligen antagit ett idrottspolitiskt 
program som lyfter vikten av ett rörligare Huddinge. Det förutsätter att det finns tillgång till 
idrottsutövande även i tätbebyggda områden. 

 

Att i det läget avhända sig möjligheten att erbjuda en otroligt populär rastaktivitet och ge fler 
möjlighet att idrotta på fritiden är minst sagt olyckligt. Vi ställer oss givetvis bakom intentionerna i 
Boverkets rekommendationer men de måste tillämpas med förnuft. 

För Liberalerna 

 

 

Chris Smith 



 

Huddinge Kommun

Grundskolenämnden

2022-02-15

  
Protokollsanteckning 
Ärende 13: Detaljplan för Aspen 3 m fl 

Vänsterpartiet och Miljöpartiet är emot att det planeras byggas skola där friytan per barn är mindre 
än den rekommenderade. 15 kvm, som friytan planeras bli här, är inte tillräckligt för barnens behov 
då det bara är hälften av Boverkets rekommendation som är 30 kvm/barn. Det är inte heller troligt 
att eleverna kommer kunna använda grönområden utanför skolgården på rasterna under skoltid då 
det skulle krävas personal som följer med. Om det inte finns tillräckligt med yta i detta område för 
att barnen ska få den friyta de behöver bör det planerade elevantalet i denna skola minskas och en 
till skola byggas i närheten för att uppfylla behovet. Vi anser att flera mindre skolor är bättre för 
barnen då de kan få tillräckligt med friyta, studiero och närmre mellan hem och skola så fler kan gå 
eller cykla till skolan istället för att skjutsas med bil.

För Vänsterpartiet 
Leif Tjärnstig 

För Miljöpartiet 
Louise Rollins
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Ärende 14: Detaljplan för Vårby udde – etapp 1 
 
Behovet av nya skolor och skolplatser i Huddinge är stort. När Huddinge 
expanderar och invånarantalet ökar är det viktigt att nödvändig samhällsservice 
och inte minst skolor finns att tillgå i hela kommunen. 
 
Samtidigt får inte behovet av att skyndsamt få till fler skolor och skolplatser leda 
till att kommunen tummar på viktiga kvalitetsaspekter. Även vid planering för 
fristående aktörer, där kommunens rådighet över skolan är mindre, ska vi vara 
noga med att förutsättningarna är goda för att bedriva en verksamhet av hög 
kvalitet. Både för att kommunen aldrig kan tvinga en privat aktör att etablera sig 
eller stanna kvar på den av kommunen angivna marken, men också för att alla 
skolor i Huddinge ska vara bra skolor, oavsett driftsform. 
 
Vi vill särskilt betona att alla skolor ska vara trygga och skapa förutsättningar för 
en god arbetsmiljö för både elever och personal. Det faktum att det aktuella 
området präglas av höjdskillnader på skolgården utgör en viktig aspekt att 
hantera i arbetet med att skapa en säker miljö. Likaså är det centralt att det blir 
säkra skolvägar för barnen i området. Av bland annat dessa skäl vore det positivt 
med en särskild trygghetsutredning för att konkretisera hur trygghets- och 
säkerhetsperspektivet beaktas i byggnationen.  
 
Avslutningsvis behöver buller och partiklar från motorvägen hanteras på ett sätt 
som innebär att det inte ger negativa konsekvenser för arbetsmiljö och hälsa.  
 
För Socialdemokraterna För Vänsterpartiet För Miljöpartiet 
 
 
 
Rasmus Lenefors Leif Tjärnstig  Louise Rollins 
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